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PROTOKÓŁ  Nr LIV/2014 
z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 4 kwietnia 2014 r. 
 

 
Obrady otworzył Przewodniczący RM – Janusz Wojciech Kotasiak, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.  
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 12.00. 
 
Następnie Przewodniczący powitał gości zaproszonych na sesję. 
 
W sesji udział wzięli: 
 
1. Radni RM – zgodnie  z załączoną listą obecności (załącznik nr 1  

do protokołu). 
2. Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
3. Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak  
4. Sekretarz Miasta – Marzena Dębniak 
5. Skarbnik Miasta – Elżbieta Pichór 
6. Asystentka Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława 

Górczyńskiego – Agnieszka Rogalińska 
7. Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława Rusieckiego  

– Artur Głąb 
8. Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Zbigniewa Pacelta  

– Paweł Celebański 
9. Przedstawicielka Posła do Parlamentu Europejskiego – Jacka Włosowicza – 

Joanna Francuz 
10. Radna Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – Maria Adamczyk 
11. Przedstawicielka Radnego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – 

Grigora Szaginiana – Iwona Karolewska 
12. Rzecznik prasowy Starostwa Powiatowego – Magdalena Jurkowska 
13. Kierownik Ostrowieckiego Oddziału Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 

Drogowego – Jerzy Brożyna 
14. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  
15. Dyrektorzy jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz prezesi spółek gminy 
16. Przewodniczący Rad Osiedlowych 
17. Przedstawiciele lokalnej prasy, radia i telewizji kablowych 
 
Nieobecni radni: Ryszard Binensztok, Wojciech Mazur 
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Ad I/Przedstawienie porządku obrad.   
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przystępujemy – Szanowni Państwo 
Rani do realizacji porządku obrad. Porządek obrad Państwo otrzymali. Pan 
Prezydent zgłasza sprawę. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński  - Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja 
chciałem wnieść do porządku obrad w punkcie 10 projekt uchwały Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia dzisiejszego – zmieniającej uchwałę w 
sprawie wyrażenia zgody na obciążenie hipoteką nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Również chciałem dodać, że przed 
chwilą na zakończonej Komisji Budżetu projekt był opiniowany przez Państwa 
Radnych. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję. Czy jeszcze są jakieś uwagi? 
Jeżeli nie ma, Szanowni Państwo Radni, zmieniamy wobec tego porządek 
obrad, dopisujemy punkt 10, zatem musimy przegłosować porządek obrad  
z naniesioną przez Pana Prezydenta poprawką. Kto jest za przyjęciem takiego 
porządku obrad, bardzo proszę? Dziękuje. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Stwierdzam, że jednogłośnie porządek obrad został przyjęty  
21 głosami. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli poniższy porządek sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego: 
 
I. Przedstawienie porządku obrad. 
II.  Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 27 lutego 2014 r. 
III.  Interpelacje i zapytania. 
IV.  Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za 

okres od  11 do 26 marca 2014 r. 
V. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) przystąpienia do sporządzenia zmiany części „Zmiany Nr 6 części 

miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego, położonej w rejonie ulic Grabowiecka, 
Graniczna i Las Rzeczki”, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie współdziałania w partnerstwie, w tym  
z innymi gminami w realizacji Projektu w 2014 w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego, 

3) sprzedaży nieruchomości, 
4) sprzedaży nieruchomości, 
5) nabycia nieruchomości, 
6) udostępnienia lokali użytkowych bez przeprowadzania przetargu, 
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7) zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków, 

8) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2014 r., 

9) zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2023; 

10) zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie hipoteką 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 

 
VI.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
VII.  Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta Miasta. 
VIII.  Sprawy różne. 

 
 
Ad II/Przyj ęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dn. z dnia 27 lutego 2014 r.: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy zatem do punktu 
drugiego – przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 27 lutego 2014 r. 
Proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciwny? Kto 
się wstrzymał? Stwierdzam, że protokół został przyjęty. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia  
27 lutego 2014 r. 
 
 
Ad III/Interpelacje i zapytania: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – I otwieram punkt trzeci – interpelacje  
i zapytania. I dla porządku bardzo Państwa proszę o składanie po kolei – Pan 
Radny Zbigniew Moskalewicz, Pan Radny Edward Kunat drugi, Pan 
Włodzimierz Sajda jako trzeci, Pan Wojciech Lesiak jako czwarty, Pan Henryk 
Rożnowski jako piąty, Pani Radna Helicka, czy jeszcze, dobrze, w między 
czasie będą Państwo zabierali głos, ale w każdym razie w tej kolejności 
udzielam głosu. Bardzo proszę, pan Radny Zbigniew Moskalewicz. 
Radny Z. Moskalewicz – Szanowni Państwo! Szanowny Panie Prezydencie! 
Mam kilka interpelacji, ale spróbuję je zblokować i powiedzieć, nie czytając ich 
dokładnie, ale przede wszystkim dzisiejsze swoje wystąpienia poświęciłem 
drogom. 
1) Mam takie pytanie związane z drogą wojewódzką 754. Czy projekt 
rozbudowy tej drogi został zgłoszony do nowej strategii finansowania  
ze środków unijnych na lata 2014 – 2020 oraz kiedy może rozpocząć się ta,  
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od dawna oczekiwana inwestycja drogowa w naszym mieście. (Interpelacja 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
2) Również mam taką propozycję, wynikającą z tego, że jest część dróg 
bocznych, których nie zdążyliśmy w swojej kadencji naprawić, czy wybudować, 
czy wyremontować, aby może przyszła kadencja, ale przy naszej pomocy 
jeszcze w tym roku sporządziła taki jakby program kompleksowej modernizacji 
małych ulic Ostrowca Świętokrzyskiego będących w zarządzie Gminy. Chodzi 
mi tu przede wszystkim o takie uliczki, które znajdują się w bok  
od ul. Bałtowskiej, w bok od ul. Iłżeckiej oraz takie ulice, jak ul. boczna 
Świętokrzyska, ul. boczna Hubalczyków, dojazd do Przedszkola nr 21, żebyśmy 
mogli to mieć i w razie czego, jeśli  będą jakieś pieniądze lub programy,  
w miarę możliwości to naprawiać, czy budować. (Interpelacja stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu)  
3) Oczywiście nie odpuszczę, bo obiecałem to, chodnika obok bloku Ogrody 37, 
czyli mam takie pytanie – czy ustalono wreszcie właściciela tegoż paska betonu 
zwanego chodnikiem i czy kiedykolwiek będzie można te kilkanaście metrów 
przejść bez problemu. (Interpelacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu)  
4) Oczywiście co roku, ale nie tylko zgłaszam interpelację dotyczącą utrzymania 
czystości. Odkurzacze już chodziły po niektórych ulicach, ale nadal jest 
problem, który wynika z braku konkretnego przypisania utrzymania czystości  
na chodnikach, ścieżkach rowerowych, czyli w większości są to drogi, które są  
w zarządzie niestety Starostwa Powiatowego. Ja wielokrotnie zgłaszałem traki 
projekt do Starosty, aby sporządził taki wykaz chodników, pasów zieleni, które 
jego zdaniem nie należą do jego zarządu, czyli podlegają jakby sprzątaniu przez 
osoby, czy instytucje przez zarządców innych niż Starostwo. I apeluję po raz 
kolejny w swojej interpelacji, aby taki – mapę czy informator, kogo obciążyć, 
nie mandatowaniem, ale żebyśmy wiedzieli, kto ma sprzątać przy tych drogach 
powiatowych chodniki, ścieżki rowerowe, dbać o pasy zieleni, o wysepki, 
przejścia dla pieszych. (Interpelacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu)  
5) Mam tu swoje propozycje, ponawiam  do dyrekcji MPK o zmianę nazw 
przystanków, przekażę je na ręce dyrekcji. (Interpelacja stanowi załącznik nr 6 
do protokołu)  
6) Mam oczywiście taką, taki wniosek intencyjny. Wiedząc, jaki jest niestety 
nasz budżet, nie chciałbym, żeby wykazywać taką inicjatywę, wskazywać 
pozycję budżetową, bo jej nie widzę na razie na dzień dzisiejszy, a mianowicie 
ta moja, ten mój wniosek to jest przeanalizowanie możliwości zakupu kamery 
mobilnej dla Straży Miejskiej. A dlaczego ja tak chcę? Po prostu ilość 
przystanków, szczególnie w miejscach, gdzie nie ma możliwości monitoringu 
tego, zniszczeń na tych przystankach, na Hubalczyków, na tych, na Bałtowskiej, 
na Świętokrzyskiej, jest przerażająca. To kosztuje setki tysięcy złotych rocznie. 
Nawet tam, gdzie są monitorowane rzeczy, w Parku czy gdzieś, niszczą kosze. 
Szczególnie mi chodzi o te miejsca, gdzie my jako gmina posiadamy swój 
majątek i przez to nie możemy go przeznaczyć na remonty tych bocznych 
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uliczek, bo musimy go przeznaczać na przystanki, kupować nowe kosze itd., itd. 
Są to urządzenia różne, ja uzgadniałem z Panem Komendantem, oczywiście 
przydałaby się taka, od 50 tys. to jest już taki komplet, to jest super. U nas 
centrum monitoringu istnieje, no wiec wystarczyłoby zamontować kamerę, która 
by przekazywała poprzez fale radiowe obraz do centrum monitoringu, ale 
mówię – to jest perspektywa, natomiast na pewno to by się przydało. 
(Interpelacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu)  
7) Mam jeszcze pytanie związane z uchwałą, nie uchwałą tylko przejęciem 
przez miasto gospodarowania odpadami komunalnymi, ale – z tego, co wiem – 
informacja taka będzie udzielona, dlatego, co do wpływów, co do zobowiązań 
będziemy rozmawiać, dlatego, ale chcę to publicznie powiedzieć o jednej 
rzeczy. Mieszkam na osiedlu, które zwie się Stawkami. Jest zarządzane przez 
Spółdzielnię  Mieszkaniową „Krzemionki”. Niestety mam taką nieprzyjemność 
mieszkać na wysypisku śmieci. Dlatego, że zarządca mój, a mianowicie zarząd 
Spółdzielni Mieszkaniowej „Krzemionki” nie zrozumiał chyba, ze to jest 
problem tego, że te śmieci to jest obowiązek jakby ich, narzucony przez Radę 
Miasta, bo tak przez chwilę odczułem to, tylko to jest obowiązek ustawowy, 
który myśmy przyjęli i musimy to realizować, natomiast chodzi mi o to, że 
wystawiane są te kosze, te pojemniki na śmieci w zatoczkę, tuż przed nosem, 
przed nosem mówię, przed mieszkaniem. Prosiłem o to, żeby przeanalizować 
 w spółdzielni mieszkaniowej, bo nie dotyczy tylko tej spółdzielni, ale i innych, 
żeby jednak wyprowadzić, że tak powiem, te altany śmietnikowe ze środka 
osiedli, na obrzeża, na parkingi, gdzie możliwa by była dojazdu dużych 
pojazdów o tych większych gabarytach z firmy Remondis, która to odbiera. 
Dlatego, że nawet jak są u mnie ustawione te pojemniki na segregowane 
odpady, one w ciągu jednego tygodnia są zapełnione totalnie. Był wybór śmieci 
teraz w środę i już  dziś jest w połowie jeden śmietnik pełny. I proszę zawsze  
 dzwonię, żeby po prostu zwiększyć ilość odbioru tego, niesegregowanych tych 
odpadów, dlatego, że ludzie – musze to stwierdzić z przyjemnością – naprawdę 
segregują odpady. I dziś jest mniej potrzeba tych mokrych, tych odpadów 
odbierać, natomiast zdarza się tak, że przepełnione te kosze, czy te pojemniki są 
przenoszone w części do tych altan, z których odbiera się 2 razy w tygodniu, te 
mokre i ta segregacja, czyli ta nauka nie ma żadnego znaczenia. I tyle. Dziękuję 
bardzo. (Interpelacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję Panu Radnemu 
Moskalewiczowi. Głos zabierze Pan Radny Edward Kunat, bardzo proszę. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Na początku to  
w mojej wypowiedzi chciałem wszystkim Państwu, którzy się interesowali 
moim stanem zdrowia i przysyłali mi w różny sposób życzenia powrotu do 
zdrowia podziękować. Dziękuję bardzo.  
1) I mam takie pytania, właściwie, do Pana Przewodniczącego, jak również  
do Pana Prezydenta, że w grudniu ubiegłego roku Przełożony Klasztoru  
na Świętym Krzyżu skierował takie pismo na ręce Pana Przewodniczącego 
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Rady, a on z kolei do każdego z radnych. Chciałem zapytać się, jaki jest 
oddźwięk tego pisma. 7 września tego roku będzie oddanie do użytku tej wieży. 
Czy Państwo na ten temat zastanawiali się, czy Pan Prezydent kiedyś na moją 
interpelację odpisał mi, że ponieważ to leży nie na terenie Gminy Ostrowiec, nie 
może żadnego funduszu przekazać, z czym ja się zgadzam jak najbardziej,  
to była podstawa prawnika, ale że będą jeszcze rozmowy. Panie Prezydencie! 
Nie wiem, czy były, czy są jakieś, czy są jakieś zobowiązania, czy Pan coś tam 
obiecywał. Jeżeli nie, to ja mam prośbę do Państwa Radnych – zróbmy to we 
własnym zakresie jakoś – jeżeli Państwo będziecie chcieć, bo mój klub „Prawo  
i Sprawiedliwość” chce się do tego odnieść. Chcemy coś wspomóż właśnie, 
żeby nie było tak, że miasto Ostrowiec Świętokrzyski, które ma zapożyczone 
ten „Świętokrzyski” do nazwy swojej, więc żeby to było tak bez echa. To jest 
jedno. 
2) I interpelację drugą mam tego typu, że – Panie Prezydencie – no wiadomo  
o tym, to Pan powinien się przyznać do tego, że wystąpił u Pana wielki błąd 
odnośnie likwidacji tego przejazdu kolejowego w ul. Mostowej. Na to wskazują 
różne, jak również wypowiedzi Starosty i pisma ze strony Starosty itd. i też Pan 
doskonale wie i przydałoby się to, żeby Pan naprawdę poczuł się, jeszcze za 
Pana kadencji, żeby Pana ludzie jakoś mile wspominali, żeby jak najszybciej ten 
błąd wykonać. Bo to, że będzie przejście koło Limby to jest to zrozumiałe, bo to 
już zaklepane wręcz, prawda. Tam dużo mniej ludzie będzie korzystać z tego 
przejścia, natomiast te stare historyczne przejście woła naprawdę o pomstę.  
I proszę, niech Pan się zastanowi nad tym i naprawdę niech Pan zabierze się  
do tego z jakimś większym sercem. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak  - Dziękuję Panu Radnemu. Proszę, głos 
zabierze Pan Włodzimierz Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
1) Panie Prezydencie! Ja pierwszą interpelację to mam, czy jest szansa na 
pomieszczenie dla Stowarzyszenia „SARON”, bo podobno jest to miejsce, ale 
czy miasto pomoże, żeby tam wyremontować. To mam jedno. 
2) I – Panie Prezydencie – jak był oddawany ten remont drogi Zagłoby, ja 
zwracałem się, nawet tam tym kierownikom, co to robili i na sesji, ulice boczne, 
które idą od Zagłoby, to są te dwie uliczki, w ogóle krawężniki są tak 
podniesione, że wózkiem, ani rowerem, a najgorzej jak jadę i patrzę jak córka 
pcha wózkiem inwalidzkim mamę i ile to dziecko musi się pastwić, żeby pod ten 
krawężnik wyjechać. I ktoś się zlitował i podsypał tam troszkę ziemi i to jest 
właśnie taka praca, jaką wykonują służby – nie nasze, chcę zaznaczyć, że nie 
nasze, bo to jest chyba „krajówka”. 
3) I następną interpelację mam – Panie Prezydencie – to już nie do Pana, tylko – 
Panie Przewodniczący – będąc na sesji Rady Powiatu ludzie, po zakończonej 
sesji, na drugi dzień, ludzie zwracali się do mnie, kiedy będzie rezonans 
magnetyczny z Szpitalu, żeby była konkretna data, bo jak do tej pory to 
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konkretnej daty nie ma. To dobrze, że jest Pani Rzecznik Powiatu, myślę, że to 
przekażę. 
4) I już ostatnie – mam takie pytania – Panie Prezydencie – chodzi mi, drogi 
miejskie, miasta, chodniki i „burzówki”. Czy po zimie są posprzątane ulice i czy 
drożne są studzienki i tzw. ubytki w drodze są porobione? To chciałbym, żeby 
Pan odpowiedział i żebym to otrzymał na piśmie. Bo już radny nie jest od tego, 
żeby się zajmować dziurami ani tutaj obciąć drzewo, bo na to są służby  
w mieście, że tym powinny się zajmować. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję Panu Radnemu. Bardzo 
słuszna uwaga zresztą. Zabiera teraz głos Pan Radny Wojciech Lesiak. Bardzo 
proszę Pana. 
Radny W. Lesiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! W związku ze zmianami, jakie niesie na 
poprzedniej sesji podjęta uchwała w sprawie MPK od 1 września, ja mam takie 
pytanie – czy można, zarządca drogi właściwie, na ul. Samsonowicza, nie 
zasadnie by było umieszczenie świateł dla przejścia dla pieszych? Ponieważ 
ludzie z ul. Rudzkiej będą musieli przejść ten niebezpieczny odcinek ulicy, 
dostać się do komunikacji miejskiej na Rynek Denkowski. I mieszkańcy pytają, 
czy jest możliwe, aby zarządca drogi, żeby bezpiecznie i dzieci mogły 
przechodzić i dorośli. Ponieważ jeżdżą tam samochody ciężkie z prędkościami 
różnymi i dlatego ludzie się obawiają o własne bezpieczeństwo. Także bardzo 
proszę na Komisji ds. Bezpieczeństwa poruszyć ten temat, jeżeli można. 
Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Głos 
zabierze Pan Radny Henryk Rożnowski, proszę bardzo. 
Radny H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni 
Państwo!  
1) Wiosna nadeszła bardzo szybko, właściwie prawie zimy nie było i zbliża się 
okres takiego nasilonego chyba ruchu turystycznego. Należałoby – Panie 
Prezydencie – zastanowić się i chyba nie dotyczy to tylko dróg gminnych, ale 
także dróg powiatowych, a także pozostałych zarządców dróg, o umieszczenie 
większej ilości koszy, bo na zebraniach rad osiedlowych, przynajmniej tak było 
na os. Ogrody, tak było na Złota Jesień, że ludzie narzekają, że trzeba  
z papierkiem, czy ze skórką po bananie iść kilkaset metrów, żeby znaleźć kosz. 
To jest jedna sprawa, a druga sprawa, że od kilku już miesięcy a nawet lat 
mówimy, żeby sprzątać po swoich psach, pupilkach. Taki właściciel psa, jeżeli 
sprzątnie po nim, to musi szukać kosza na końcu ulicy, no więc kilkaset metrów 
trzeba, ten urobek, ze tak powiem, nieść ze sobą. Dlatego myślę, ze wszyscy 
zarządcy dróg powinni do tego poważnie podejść i uzupełnić, zwiększyć ilość 
koszy po prostu, bo wtedy będzie czysto, nie będzie wymówki, że nie ma kosza 
i rzuca się byle gdzie. 
2) Druga sprawa, to wspomniałem o tym zbliżającym się nasileniu ruchu 
turystycznego. Parę lat temu były postawione tablice informacyjne na osiedlach 
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z planami poszczególnych osiedli. Czas zrobił swoje – te tablice są nieczytelne, 
pozmieniało się parę ulic w niektórych rejonach, nawet jak jest  
na ul. Bałtowskiej, os. Koszary, także myślę, że należałoby wrócić do tego 
tematu i odnowić, zrobić nowe, aktualne te tablice, żeby można było dowiedzieć 
się, gdzie co się znajduje na terenie danego osiedla. 
3) I jeszcze jedna sprawa, tutaj kolega Zbyszek już mnie tu uprzedził, ale także 
na poszczególnych zebraniach rad osiedlowych mówi się o odcinku chodnika, 
zresztą tu, na tej sali ja sam 3 razy mówiłem. Dosłownie jest kilkanaście metrów 
chodnika od skrzyżowania ul. Polnej z Radwana w kierunku bloku nr 37  
i trudno znaleźć właściciela – nie Gmina, nie Powiat, Skarb Państwa, a ludzie 
się potykają bo płyty chodnikowe się rozleciały już kilka lat temu i trudno się  
o to doprosić. Tutaj Pan Prezydent Górniak był na zebraniu, na którym ten temat 
był poruszony i prosiłbym bardzo, żebyśmy się poważnie di tego tematu wzięli 
bo to jest wstyd, żeby 15, czy tam 20 m chodnika, nie było właściciela  
w mieście. Tyle. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Teraz zabierze głos 
Pani Radna Elżbieta Helicka. 
Radna E. Helicka – Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! 
Ja też, tutaj kolega mnie ubiegł, bo ja właściwie w sprawie koszy.  
Na ul. Żeromskiego, w kierunku TESCO, Castoramy, jest to taki odcinek, gdzie 
właściwie jeden kosz jest tylko przy przystanku, przy skrzyżowaniu i na całej tej 
trasie nie ma kosza, jest bardzo brudno. Ludzie często tą drogą chodzą na 
piechotę, jeżdżą rowerami. Ja wiem, że to jest też kwestia kulturę, że ktoś 
wyrzuci, albo ktoś zatrzyma i wyrzuci tam, gdzie ten kosz jest, niemniej jednak, 
jakby była ta możliwość wyrzucenia, to bardzo bym prosiła o jakiś 1, czy  
2 kosze na tej trasie. I też kwestia czystości. Ta droga tam, pobocze, chodnik  
od strony boisk, tam przy IV Liceum, tam jest brudno, niesprzątane jest.  
Ja wiem, że zarządcą jest Powiat i że jest problem z tym wszystkim, ale być 
może, że… Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Pani Radnej. Jeszcze 
raz głos zabierze Pan Radny Włodzimierz Sajda. Coś widocznie sobie Pan 
przypomniał, prawda, bardzo proszę. 
Radny Wł. Sajda – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie 
Prezydenci! Ja mam pytanie, Panie Prezydencie, chodzi i o MPK. Był wniosek, 
powołana została nawet komisja w MPK – kieruję to do Pana Dyrektora 
Choinki, został – niech Pan nie poucza – i chodzi mi o rozkłady jazdy. Czy 
„pchnięty” ten rozkład jazdy, coś jest do przodu, czy nie, Panie Dyrektorze.  
I odnośnie tej uchwały, to jak będzie głosowanie, to się wypowiem. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Pan 
Radny Dariusz Kaszuba, zdaje się, zgłaszał się. Tak? Bardzo proszę. 
Radny D. Kaszuba – Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Wysoka 
Rado! Szanowni Państwo! Czasami jest tak, że na sesjach dominują interpelacje, 
określone typy zapytań. Na dzisiejszej sesji pojawił się temat koszy. Jest to  



9 
 

na pewno związane z porządkami wiosennymi, wiadomo, że mamy już taką aurę 
i za porządki należy się zabrać. Dlatego też, korzystając z okazji, że moi 
przedmówcy o tych koszach wspomnieli, pragnę tylko nadmienić, że jakiś czas 
temu złożyłem interpelację z prośbą o dostawienie koszy na ul. Konopnickiej  
i Wspólnej. Jeżeli będzie jakaś większa pula tych koszy, to proszę również   
o dostawienie na tych ulicach. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję panu radnemu, teraz proszę 
głos zabierze pani wiceprzewodnicząca Barbara Buszkiewicz.  
Wiceprzewodnicząca RM - B. Buszkiewicz – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Ja na przykład z bardzo przyjemną sprawą. Na ręce Panów 
Prezydentów chcę złożyć serdeczne podziękowania dla pana naczelnika 
Zbigniewa Bienia za bardzo skuteczną i taką godną pochwały pracę, gdyż na 
zebraniu rady osiedlowej 25 marca była rozmowa, właśnie o koszach,  
o ławeczce na przystanku i ku mojemu bardzo dobremu zadowoleniu,  
i wszystkich mieszkańców ulicy Rudzkiej, Wschodniej, Zielonej, Samsonowicza 
– okazało się, że ławeczka jest na przystanku, kosze są – i za to serdecznie 
mieszkańcy dziękuję, mimo że jest to obowiązek, ale i przyjemna sprawa, żeby 
podziękować. Dziękuję pięknie. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. O głos prosiła pani 
radna Sejmiku Świętokrzyskiego – pani Maria Adamczyk. Bardzo proszę panią. 
Radna Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – Maria Adamczyk – Panie 
Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! Ja mam dwie sprawy. 
Jedną, to oczywiście, jak zwykle, Bank Żywności, którym – niestety – kieruję, 
od dzisiaj zaczęła się zbiórka żywności, świąteczna. Pracujemy od godz. 8.00 do 
wieczora, gdzie do godz. 20.00. Jutro również od 8 do 20.00 i w niedzielę od 
godz. 8.00 do – troszkę wcześniej kończymy – o 18.00, ponieważ wcześniej 
zamykane są sklepy. Zwracam się ze szczególną prośbą do Wysokiej Rady  
o wsparcie w tym roku tejże zbiórki żywności. Dlaczego tak skierowałam się do 
Rady? Dlatego, że jest przerwa w programie unijnym, który dostarczał bardzo 
dużo żywności dla mieszkańców, w tej chwili udało mi się 30 ton dać na miasto 
żywności + zbiórka żywności, która tą lukę trochę zabezpieczy. I zwracam się 
jeszcze raz o otwarcie serc i wrzucenie przynajmniej jednego produktu do 
koszyka, ewentualnie poinformowanie w swojej rodzinie kogoś, mamy kontakty 
szerokie, żebyśmy mogli jak najwięcej tych towarów zebrać na świąteczne stoły. 
Proszę państwa, wszystkiego dowiemy się odnośnie nowego programu, 
dziesiątego jest spotkanie Federacji Polskich Banków Żywności i dowiemy się, 
od kiedy ruszy program. Chciałam jeszcze powiedzieć, że oprócz naszego 
miasta, w 24 sklepach pracuje ok. 400 wolontariuszy, pomaga nam Urząd 
Miasta, Straż pomaga zwozić  towar, samochody oplakatowane, które jeżdżą  
z młodzieżą i młodzież również pracuje – jak zawsze – na magazynach po to, 
żeby zobaczyli, jak to wszystko wygląda.  
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Proszę państwa, chciałabym powiedzieć, że oprócz naszego miasta, 26 miast 
podjęło również pracę w tegorocznej zbiórce żywności, jest to wyraźnie 
odczuwalna sprawa, że jednak ta luka powstała i braki są olbrzymie.  
Druga sprawa to pan radny Zbyszek, nie wiedziałam, że mogłam zgłosić sprawę, 
ale przyznam się, że mieszkańcy ulicy Malinowej, którzy mieli mieć wykonaną 
drogę dojazdową w trzynastym roku, trzynasty rok się zakończył, a więc jest 
czternasty, a więc chciałabym, aby pan prezydent wypowiedział się, kiedy ta 
droga powstanie, bo są straszne wybojowe dziury, wręcz nie da się jeździć. 
Sama z tego korzystam, ponieważ mój syn mieszka na końcu Malinowej  
i dojeżdżam często widzę tę drogę i używam. Nie dlatego mówię o synie, bo 
wyczekaliśmy termin tak, że tu nie chodzi, mieszkańcy tej Malinowej, wszyscy 
z interpelacją zwrócili się właśnie do mnie, czy ta droga będzie wykonana  
w czternastym roku. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję pani. Pytanie mam do państwa 
radnych, czy ktoś z państwa jeszcze w punkcie „Interpelacje i zapytania” głos 
będzie zabierać? Jeżeli nie, to chciałem przypomnieć, że na sali jest pan Jerzy 
Brożyna – Kierownik Ostrowieckiego Oddziału Wojewódzkiego Ośrodka 
Ruchu Drogowego. Może państwo radni mają pytanie do pana kierownika. 
Jeżeli nie, to może pan zechce coś w tej swojej kwestii przedstawić radnym, bo 
nie raz były takie interpelacje. O to chyba chodzi, że będą jakieś egzaminy  
w Ostrowcu. 
Kierownik Ostrowieckiego Oddziału Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego – Jerzy Brożyna – Proszę Państwa! W dniu 15 kwietnia tego roku 
rozpoczyna swoją działalność na terenie miasta Ostrowca Wojewódzki Ośrodek 
Ruchu Drogowego. Na naszym terenie będziemy prowadzić egzaminy z zakresu 
ubiegania się o prawo jazdy kategorii A, A1, AM, wszystkich pochodnych, jak 
również na prawo jazdy kategorii B, B1 i B+E. Swoim działaniem jako radny 
powiatowy próbowałem w sposób jakiś wpłynąć na Radę Powiatu, jak  
i w uzgodnieniu z Panem Prezydentem Miasta, żebyśmy tak podzielili zadania 
egzaminacyjne, żeby to było jak najmniej obciążeniem dla kierowców 
jeżdżących po naszym mieście. W związku z tym podzadania egzaminacyjne 
zostały podzielone na takie grupy, że w każdym osiedlu to zadanie jest gdzieś 
tam rozmieszczone, a w większości te zadania – tzw. cięższe – są umieszczone 
w dolnej części miasta, więc przy ośrodku, gdzie ośrodek będzie funkcjonował 
przy ul. Świętokrzyskiej 22.  
Ja myślę, że wpisanie tego ośrodka w społeczeństwo, będzie tylko przydatnym 
punktem, pewnie zwiększy się bezpieczeństwo w ruchu drogowym, ponieważ 
samo zatrzymywanie się przed przejściami dla pieszych egzaminatorzy będą 
bardziej rygorystycznie wymagać niż kierujący to czynią to dziś w naszym 
mieście. Myślę, że stan bezpieczeństwa wzrośnie, poza tym nasi mieszkańcy 
miasta i powiatu naszego nie będą musieli już wyjeżdżać do Kielc, czy do 
Tarnobrzegu, czy do Radomia i tam poddawać się egzaminom – będzie to 
wszystko na miejscu.  
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Oprócz tego, żeby wyjść naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców oprócz 
samochodów do egzaminowania, które są w Ośrodku Ruchu Drogowego  
w Kielcach, zakupiliśmy również samochód marki Hyundai, który jest  
w Ośrodku Ruchu Drogowego w Radomiu, a więc ci mieszkańcy, te szkoły 
jazdy, które już zakupiły samochody Hyundai, mogą na tych Hyundaiach 
szkolić i u nas egzaminy przeprowadzać. Tyle miałbym słów, dziękuję państwu 
za uwagę.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – ja poprosiłem pana dlatego, że swego 
czasu były pytania ze strony państwa radnych odnośnie kwestii 
egzaminacyjnych tak, że dziękuję bardzo za tę informację.  
Ja rozumiem, że pan radny Włodzimierz Sajda a’propos do pana Brożyny. 
Radny Wł. Sajda – dziękuję. Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! 
Wysoka Rado! Ja mam do pana radnego Brożyny takie pytanie – ile będzie 
zatrudnionych ludzi z Ostrowca?  Dziękuję. 
Kierownik Ostrowieckiego Oddziału Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego – Jerzy Brożyna – Panie Radny! Wysoka Rado! W związku z tym, 
że dyrekcja Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego podjęła taką decyzję, 
że pracownicy będą dojeżdżać z ośrodka, już zatrudnieni. Dlaczego tak jest? 
Dlatego tak jest, że spadek w stosunku do roku ubiegłego jest ok. 50, nawet 60% 
osób przystępujących do egzaminów. W związku z tym tam już nie ma co robić, 
dlatego też dyrekcja podjęła taką decyzję będą tu zatrudnieni pracownicy, którzy 
już są zatrudnieni w Wojewódzkim Ośrodku Ruchu Drogowego w Kielcach. 
Nie mówię tutaj o takich sprawach, powiedzmy, jak sprzątaczka czy coś innego, 
to na pewnego będzie tu, z tej strony. Natomiast z chwilą, gdybyśmy widzieli 
taką potrzebę, że trzeba będzie podwyższyć zatrudnienie, jak najbardziej tak – 
dyrekcja jest na to otwarta.  
Natomiast chcę powiedzieć, że egzaminy będą przeprowadzać egzaminatorzy, 
którzy mieszkają na terenie miasta Ostrowca. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo, pan prezydent prosi  
o głos. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! 
Jest to chyba taka dobra chwila, żeby podziękować kilku osobom 
zaangażowanym w temat powstania ośrodka, na który miasto Ostrowiec czekało 
bardzo długo. Bo uważam, że to, że nam się ośrodek egzaminacyjny jako 
czynnik miastotwórczy należy, to jest dla nas wszystkich oczywiste. Chciałem 
podziękować parlamentarzystom – chyba zacznę od Artura Gierady, 
parlamentarzysty z Województwa Świętokrzyskiego, który chodził za tym, aby 
ta inicjatywa ustawodawcza powstała. Również koledze Jarkowi 
Górczyńskiemu jako parlamentarzyście, który pomagał nam tutaj przekonać  
w regionie władze PSL-owskie i koalicji wszystkich radnych, wszystkim 
radnym Sejmiku, którzy podnieśli rękę, którzy za tym zagłosowali, bo były 
różne „ciążenia”, Adamowi Jarubasowi – Marszałkowi Województwa, Janowi 
Maćkowiakowi – członkowi Zarządu Województwa Świętokrzyskiego – za 
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dobre słowo i wielu, wielu osobom zaangażowanym. No i dyrektorowi 
Czesławowi Dawidowi, który jest doskonałym partnerem do tego, że coś zrobić 
od A do Z i myślę, że dzięki temu, że tak się wspaniale współpracowało. To, że 
czasami mieliśmy różne zdania, to jest normalne. Powstanie najlepszy ośrodek 
egzaminacyjny w regionie świętokrzyskim i tego jestem pewien – pod 
względem technicznym – ten plac, który my przygotowywaliśmy, jest najlepszy 
w regionie. Mam nadzieję, że będzie również przyjazny dla tych zdających  
i będą oni tutaj zdawać, potwierdzać dobre przygotowanie do tych egzaminów  
i będą bezpiecznie później jeździć po naszych drogach. Myślę, że jest to 
naprawdę ważne wydarzenie, ja bym chciał, żeby kiedyś gazownicy wrócili, 
celnicy – bo nam się to należy. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo panu prezydentowi  
i tym oto sposobem miło nam się zrobiło na sesji.  
 
 
Ad IV/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
za okres od  11 do 26 marca 2014 r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu): 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy zatem do punktu IV – 
„Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za okres 
od 11 do 26 marca 2014 r.”. Jeżeli są pytania do pana prezydenta, to bardzo 
proszę. Pan radny Henryk Rożnowski. 
Radny H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Na stronie 
drugiej tego sprawozdania w punkcie 3 ppkt 1 kropeczka pierwsza mówi się, że 
udzielenie w oparciu o okólnik prezydenta miasta zamówienia na wykonanie 
konserwacji oznakowania poziomego ulic gminnych. Mnie interesuje, od kiedy 
będzie poprawione to oznakowanie, bo uważam, że skoro za chwilę będzie 
funkcjonował ośrodek ruchu drogowego, więc to oznakowanie powinno być od 
zaraz poprawione, od zaraz, aby ci nowi, potencjalni kierowcy uczyli się już na 
prawidłowym oznakowaniu ulic. To jest jedna sprawa.  
A druga sprawa, to kropeczka trzecia od końca w pkt 3 – pisze się, że udzielono 
zamówienia na bieżące utrzymanie i konserwację fontann znajdujących się  
w Parku Miejskim oraz na Rynku. Ja mam tutaj taką prośbę do pana prezydenta, 
aby przy okazji konserwacji fontanny przy Alei, tego dmuchawca, poprawić stan 
oświetlenia. Bo w tej chwili te lampy, które tam są, to dają tylko taki półmrok,  
a nie jest to dostatecznie dobrze oświetlone. To tyle. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy państwo radni 
mają jeszcze jakieś uwagi do sprawozdania z prac Prezydenta Miasta? Jeżeli nie, 
zamykam ten punkt. Przechodzimy do punktu V – „Podjęcie uchwał”  
w następujących sprawach.  
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Ad V/Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
1) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – pozycja 1 – w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany części „Zmiany Nr 6 części miejscowego planu 
ogólnego zagospodarowania przestrzennego miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 
położonej w rejonie ulic Grabowiecka, Graniczna i Las Rzeczki”. Projekt był 
procedowany przez Komisję Strategii i bardzo proszę przewodniczącego  
o stanowisko komisji odnośnie tego projektu.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - D.Wierzbiński – Komisja 
Strategii pozytywnie zaopiniowała w/w uchwałę.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Pytanie do państwa 
radnych: czy państwo radni mają jakieś uwagi i zapytania do przedłożonego 
projektu uchwały? Jeżeli nie, proszę uprzejmie o głosowanie. Kto jest za 
przyjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 
uchwała została przyjęta jednogłośnie i jednym głosem obecnych na sali 
radnych.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany części „Zmiany Nr 6 części miejscowego planu ogólnego 
zagospodarowania przestrzennego miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 
położonej w rejonie ulic Grabowiecka, Graniczna i Las Rzeczki”. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/50/2014 - załącznik nr 10 do protokołu.  
 
2) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do punktu 2 – 
zmieniająca uchwałę w sprawie współdziałania w partnerstwie, w tym  
z innymi gminami w realizacji Projektu w 2014 w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego. Proszę panów przewodniczących Komisji: 
Samorządowej i ds. Rodziny – proszę o stanowiska komisji. 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny - St. Sulik – Panie Przewodniczący! 
Wysoka Rado! Członkowie Komisji ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowali ten 
projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej - Z. Moskalewicz – Komisja 
Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała pozytywnie ten projekt 
uchwały. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy państwo radni 
mają jakieś pytania do projektu uchwały? Jeżeli nie, proszę o głosowanie. Kto 
jest za przyjęciem uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Nie widzę. Kto się 
wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 20 i jednym, 
czyli jednogłośnie, obecnych na sali radnych.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie 
współdziałania w partnerstwie, w tym z innymi gminami w realizacji Projektu  
w 2014 w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego 
ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/51/2014 - załącznik nr 11 do protokołu.  
 
3) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – punkt trzeci, w sprawie sprzedaży 
nieruchomości, położonej przy ul. Wiejskiej. Także proszę pana 
przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta o stanowisko komisji 
odnośnie projektu tej uchwały. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - D.Wierzbiński – Komisja 
Strategii pozytywnie zaopiniowała w/w uchwałę.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję. Czy państwo radni mają jakieś 
zapytania do projektu uchwały? Jeżeli nie, proszę o głosowanie. Kto jest za 
przyjęciem uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie 
widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/52/2014 - załącznik nr 12 do protokołu.  
 
4) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – i przechodzimy do punktu 4 –  
w sprawie sprzedaży nieruchomości, położonej przy ul. Młyńskiej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim. Także proszę do protokołu o stanowisko Komisji Strategii. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - D.Wierzbiński – Komisja 
Strategii w/w uchwałę również pozytywnie zaopiniowała, jak też pozycje: 4, 5, 
6 i 7. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dobrze. Pytać się już pana 
przewodniczącego nie będę. Pytanie do państwa radnych, czy są jakieś uwagi  
i zapytania do projektu uchwały ze strony państwa radnych? Jeżeli nie ma, 
proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Dziękuję. Kto jest jej 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/53/2014 – załącznik nr 13 do protokołu. 
 
5) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – kolejna uchwała w sprawie nabycia 
nieruchomości, tj. pozycja 5, położonej przy ul. Jana Samsonowicza. 
Stanowisko Komisji Strategii przed chwilą pan przewodniczący komisji 
przedstawił, więc pytanie do państwa radnych raczej chyba formalne: czy są 
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jakieś uwagi i zapytania? Jeżeli są, to proszę, jeżeli nie ma, to proszę  
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest jej przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Stwierdzam, że została uchwała przyjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/54/2014 – załącznik nr 14 do protokołu. 
 
6) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do punktu, pozycji 6  
w punkcie 5 – w sprawie udostępnienie lokali użytkowych bez przeprowadzania 
przetargu, to dotyczy lokali przy ul. Świętokrzyskiej 22, czyli o tym, o czym 
była wcześniej mowa – dla Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego. 
Stanowisko komisji znamy. Wobec tego pytanie do państwa radnych: czy są 
jakieś uwagi i zapytania do projektu uchwały? Jeżeli nie ma, to proszę  
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Dziękuję bardzo. Kto jest  
przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udostępnienia lokali 
użytkowych bez przeprowadzania przetargu. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/55/2014 – załącznik nr 15 do protokołu. 
 
7) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do punktu 7 – 
zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Projekt uchwały był procedowany na Komisji Budżetu, 
w Komisji Samorządowej i w Komisji Strategii. W związku z tym proszę 
Komisję Budżetu o stanowisko, a następnie Samorządową. 
Przewodniczący Komisji Budżetu - H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! 
Wysoka Rado! Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała ten 
projekt uchwały. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Komisja Samorządowa? 
Przewodniczący Komisji Samorządowej - Z. Moskalewicz – Komisja 
Samorządowa również większością głosów zaopiniowała pozytywnie. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – to zatem i Komisję Strategii muszę 
zapytać, w jakich proporcjach było to rozpatrywane.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - D.Wierzbiński – Komisja 
Strategii również większością głosów zaopiniowała pozytywnie. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję. Pytanie do państwa radnych: 
czy są jakieś uwagi i zapytania? Jest na sali pan prezes wodociągów tak, że  
w razie czego służy informacjami, gdyby jakieś wątpliwości wzbudziła ta 
uchwała. Nie widzę. W związku z tym proszę o głosowanie. Kto jest za 
przyjęciem uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Raz, 
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dwa, trzy, cztery, pięć, sześć, siedem. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
14 głosami za, braku głosów przeciwnych i 7 głosach wstrzymujących się.  
 
Radni RM – 14 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i 7 głosach 
wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/56/2014 – załącznik nr 16 do protokołu. 
 
8) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do punktu, do pozycji 
8 – zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2014 r. Proszę pana przewodniczącego Komisji Budżetu  
o stanowisko komisji.  
Przewodniczący Komisji Budżetu - H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! 
Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję. Czy państwo radni mają jakieś 
uwagi i zapytania do projektu uchwały? Nie widzę. Zatem proszę o głosowanie, 
kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie dwudziestoma i jednym 
głosem.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2014 r. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/57/2014 – załącznik nr 17 do protokołu. 
 
9) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do pozycji 9 – 
zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2023. Jak wszyscy wiemy, jest to 
pochodna uchwały poprzedniej. Zatem stanowisko komisji – bardzo proszę – 
formalne. 
Przewodniczący Komisji Budżetu - H. Rożnowski – jest pozytywna opinia 
Komisji Budżetu. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – czy państwo radni mają jakieś uwagi, 
zapytania dotyczące owej prognozy. A jeżeli nie, to proszę o głosowanie. Kto 
jest za przyjęciem uchwały. Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 
– 2023. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/58/2014 – załącznik nr 18 do protokołu. 
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10) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – i przechodzimy do ostatniej uchwały 
w dniu dzisiejszym, tą, którą zgłosił do porządku pan prezydent – zmieniająca 
uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie hipoteką nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Dotyczy to oczywiście 
MPK. Proszę pana przewodniczącego Komisji Budżetu o stanowisko. 
Przewodniczący Komisji Budżetu - H. Rożnowski – nad projektem uchwały 
komisja obradowała tuż przed posiedzeniem sesji i ta uchwała uzyskała 
pozytywną opinię komisji. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy państwo radni 
mają uwagi i zapytania do projektu uchwały. Nie widzę. W związku z tym 
proszę o głosowanie, kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto 
się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
wyrażenia zgody na obciążenie hipoteką nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr LIV/59/2014 – załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Szanowni Państwo! Zostały nam jeszcze 
trzy punkty: odpowiedzi na interpelacje i zapytania, także dotyczące 
sprawozdania z prac prezydenta, a także punkt – sprawy różne. W tej chwili 
ogłaszam przerwę, 15 minut.  
 
 
Ad VI/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – wznawiamy obrady, przystępujemy do 
punktu VI – odpowiedzi na interpelacje i zapytania. Bardzo proszę Pana 
Prezydenta. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Odpowiadając na interpelację radnego Moskalewicza – droga nr 754 – jest to 
priorytet, jeśli chodzi o nowy okres programowania władz województwa 
świętokrzyskiego, pracujemy nad porozumieniem trójstronnym, między 
Starostą, Marszałkiem a prezydentem, gdzie zobowiązujemy się jako strona 
samorządowa, w tym wypadku do przygotowania dokumentacji projektowej  
V etapu Zagłoby. Łączymy to wspólnie z remontem brakującej ulicy 
Samsonowicza, od „9” do ul. Bałtowskiej. Warto byłoby wydać pół miliona na 
remont ciągu od Alei wraz z mostem do Radwana, od Alei do Samsonowicza,  
a Samsonowicza stałaby się wojewódzką wraz z naszym wiaduktem dzisiejszym 
i do „9”. Takie porozumienie – po to, żeby to poukładać raz na zawsze – my 
byśmy przejęli stary bieg ulicy Mostowej, o tak to mniej więcej wygląda, że 
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Starostwo by przejęło Zygmuntówkę na odcinku od granic, na części 
Zygmuntówka jest na Bodzechowie, a na części w gminie Ostrowiec. I to by 
była droga powiatowa. No, mniej więcej takie są założenia projektu. Ja uważam, 
że najlepszy czas nastąpi za niedługo, bo praktycznie lada moment będzie 
rozpoczęta przebudowa drogi na Ćmielów, czyli te wylotówki mielibyśmy 
poukładane. A również bardzo fajnie się rysuje w koncepcji na przyszłość, 
gdyby droga wojewódzka szła do „9”, to piękne przebicie się robi później górą 
tak, jak my budowaliśmy gdzieś tam Wąwozy, jak ma ktoś trochę wyobraźni, 
przebicie w stronę ulicy dzisiejszej Traugutta, w stronę Szewny, żeby odciążyć 
w ogóle, ciąg obwodnicowy zrobić, bo obwodnicę to za dużo powiedziane,  
w kierunku na Bałtów, na Lublin, bo tam trzeba pamiętać, że będzie oddany 
most w grudniu tego roku, w Solcu. Program modernizacji małych ulic – 
szanowni państwo – to są potrzeby, to jest ok. 40 km dróg lokalnych. Powiem 
tak: czy uda nam się taki program zbudować – jakie priorytety przyznać – ja 
uważam, że powinniśmy poczekać na ustawę o większym udziale obywateli  
w życiu gmin, tę ustawę prezydencką tak zwaną, bo tam jest o powrocie do 
komitetów, o partycypacji mieszkańców finansowej. Powinny być rozwiązania, 
które będą forować tych, którzy coś z siebie dają, coś z siebie chcą dać. Nie 
możemy wrzucać wszystkiego do jednego gara. To trzeba być w praktyce, żeby 
wiedzieć o co chodzi, że są np. posiadacze nieruchomości, którzy sprzedają 
działki, podzielą na działki, a później mówią – idźcie do gminy, gmina wam 
drogę wybuduje. My powinniśmy pamiętać, że nie wszyscy z natury są uczciwi. 
Większość ludzi jest uczciwych, ale trafiają się czasami mało uczciwi.  
Jeżeli chodzi o chodnik na Ogrodach, przyjrzymy się temu tematowi, jak tylko 
przy innych blokach coś tam będziemy robić.  
Jeżeli chodzi o utrzymanie czystości, ja – proszę państwa – ruszyłem  
z czyszczeniem, mam nadzieję, że wszyscy zarządcy wywiążą się ze swoich 
zobowiązań. Chciałem również państwu zwrócić uwagę, że ta pogoda trochę 
myli, zawsze sprzątaliśmy pod koniec kwietnia, dzisiaj zaczęliśmy to od marca 
tak, że może się powtórzę – jeżeli mówimy o drogach takich, siakich – jest jedna 
myśl, jedna idea, którą może kiedyś ktoś w tym kraju zrozumie – jedno miasto, 
jeden gospodarz. I wtedy jak ludzie będą na prezydenta narzekać, to chociaż 
będę wiedział, za co te cięgi dostaję. Albo ktoś inny na moim miejscu. 
Kamery mobilne – bardzo dobry pomysł te kamery mobilne, my z Andrzejem to 
czasami – dziwi mnie to, że to, o czym dyskutuję w zaciszu gabinetu, zaraz tutaj 
trafia na obrady – ale rozmawialiśmy o zakupie kolejnych, bo już mamy jedną 
mobilną kamerę na Górzystej i zobaczcie – odkąd jest zamontowana, jest cisza. 
Chciałbym w taką kamerę co najmniej jedną jeszcze doposażyć Straż Miejską, 
jedną, może dwie. Chodzi między innymi o Ogrody, park, który jest tam 
dewastowany po dyskotekach i tak, żeby ona krążyła, żeby wandal nie wiedział, 
gdzie dzisiaj może być kamera. Taka moja idea, bo wandalizm się szerzy. To 
jest po prostu katastrofa. Brak poszanowania dla mienia, zaraz przekroczą 
granice i będzie brak poszanowania dla życia i zdrowia. Jeżeli nie będziemy 
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tego tępić w zarodku, to będziemy się bali wyjść na ulicę. Musimy to potępiać 
wszyscy, bo to, co się dzieje – przystanki, kosze urywane – jak bydło przejdzie 
po dyskotekach, znaki, drzewa powyrywane, kradzież roślin, które są nasadzane. 
Ciekaw jestem, czy się kiedyś to towarzystwo napasie. Przepraszam za język, 
ale on jest specjalnie taki, żeby mnie zrozumieli ci, do których mówię.  
Przyjęcie przez miasto obowiązków związanych z ustawą o gospodarce 
śmieciowej – szanowni państwo, to jest bubel, bubel i jeszcze raz bubel, będę to 
zawsze powtarzał. Te obowiązki przejęliśmy, będziemy to wszystko 
weryfikować, myślę, że zbierzemy się tutaj na posiedzeniu, popatrzymy, jak to 
wszystko da się zrobić. Wciąż najważniejsze, co się nasuwa po pół roku, trzeba 
wciąż edukować społeczeństwo. Dlatego, że nie jest tak dobrze, jakby nam się 
wydawało, że jest. To nie jest tak, że my nie widzimy, w którym bloku sortuje 
się troszkę lepiej lub troszkę gorzej. Tylko trochę czasu trzeba, żeby to wszystko 
policzyć odpowiednio i domiar zastosować.  
Radny Kunat – Panie Edwardzie, ja z pełną świadomością mówię, mamy taką 
sytuację, że pan się powołuje na pisma. Dla mnie to nie są autorytety, które 
podpisują się pod tymi pismami. Ja mogę z pełną świadomością powiedzieć, że 
mój wybór brzmiał tak: albo będę walczył z PKP o to przejście dla pieszych, bo 
o przejeździe nie było mowy, i nie zrobię projektu; albo zawrę kompromis  
i zrealizuję zadanie. Dla mnie było szkoda pieniędzy, a wiedziałem, że później 
to zrobimy. Na dzień dzisiejszy, dzięki zrozumieniu mieszkańców ulicy 
Zygmuntówka, tych współwłaścicieli nieruchomości, mam ich zgodę na wejście 
w teren po to, żeby rozebrać ich płoty, wyciąć chaszcze, po to, żeby powstał 
trójkąt widoczności. Mam już zaznaczone pieniądze w głowie, wiem, gdzie są, 
dzisiaj siedzieliśmy – ile tam? – 91 tysięcy złotych przygotowujemy na projekt  
i wykonanie. I niech mi pan wierzy, że nie musi pan apelować, abym miał 
więcej serca. Bo ja się nie muszę kierować przede wszystkim rozumem, bo to, 
co chciało PKP, to chciało milion złotych, żebym wyłożył na przejście dla 
pieszych, po którym by nikt nie chodził. Bo byłem w swoim życiu w kilku 
miastach, gdzie stoją zardzewiałe przejścia, te nad torami, nikt nimi nie chodzi, 
a ludzie chodzą przez tory. Dzisiaj zrobimy to za 10 razy mniej. Chciałbym, 
żeby kiedyś ktoś powiedział: dziękuję za rozsądek, że nie dał się pan ponieść 
emocjom. Bo ja wiem, że ludzie mają rację, ksiądz ma rację mówiąc, że mu 
parafię podzieliłem. Bo ludzie z Denkówka nie mogą do kościoła przejść. Fakt, 
że ta społeczność w jakiś sposób ma granice, ale musimy się kierować przede 
wszystkim rozumem, prawem – i to będzie zrobione w tej kadencji, to panu 
obiecuję.  
Teraz dalej, nie przyznaję się do błędu, bo to nie był błąd, to jest kwestia 
interpretacji.  
Radny Sajda – czy jest szansa? Jest szansa. Aha, przepraszam, jeżeli chodzi, to 
ja rozmawiałem kilka lat temu, wtedy jeszcze było daleko, daleko. Ja mam takie 
zdanie, że jeżeli będzie składka, to ja się dorzucę. Ja do państwa z projektem 
uchwał nie będę występował, bo uważam, że jeżeli ktoś tak, jak ja, przystępuje 
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do projektu europejskiego, to mam zabukowane pieniądze na wkład własny. 
Inaczej by mi nikt tych pieniędzy nie dał. Takie są reguły gry. Jako obywatel 
dorzucę się, jako prezydent miasta nie widzę możliwości w budżecie Ostrowca 
Świętokrzyskiego, aby finansować tego typu zadania. To jest tyle z mojej 
strony. Państwo również macie również inicjatywę uchwałodawczą i możecie 
głosować, tylko pokażcie komu ja mam zabrać. Jeżeli chodzi o moje prywatne 
pieniądze – dorzucam się.  
Dalej – czy jest szansa dla SARON-u – mówiłem, że jest. 
Boczna od Zagłoby – panie radny, ja bym proponował, żeby coś takiego, jak  
z tym wózkiem, to  przychodzić – nie wiem – do mojego zastępcy, czy do 
naczelnika, bo to są takie rzeczy, gdzie nawet jak przepisy tam trochę nie tego, 
to weźmiemy łopaty i pójdziemy sami, poprawimy te krawężniki. Ale ja nie 
znam tego tematu. Jeżeli chodzi o indywidualne przypadki, to myślę, że można 
się temu przyjrzeć. 
Jeżeli chodzi o rezonans, przekażemy to pytanie do organu prowadzącego 
szpital. 
Drogi miejskie, chodniki – jest to posprzątane, czy jest to porobione – szanowni 
państwo, zlecone jest, pewne zadania są zlecone odnośnie sprzątania, 
przygotowań wiosennych. Recenzentów swoich prac mamy tyle, że w innej 
dziedzinie nie ma tylu fachowców. 
Radny Lesiak – czy zarządca drogi przewiduje zamontowanie świateł – 
skierujemy do zarządcy drogi. Ja bym nie montował, dlatego że uważam, że jest 
to coś, co nie przyniesie zamierzonego rezultatu, a tam nie ma tak dużego 
natężenia ruchu w rejonie tych skrzyżowań, żeby światła montować, może to 
tylko zaszkodzić, bo jak się z górki zjeżdża – wydaje mi się, że spokojnie damy 
radę bez świateł, ale to moje prywatne zdanie.  
Umieszczenie większej ilości koszy – mam pomysł. Ja wydam polecenie albo 
zarządzenie, polecenie to mogę zapomnieć, wydam zarządzenie, aby zrobić 
mapę miasta z lokalizacją na mapie wszystkich koszy, a później opublikujemy 
to, żeby państwo zaproponowali, gdzie te koszy mają być dobudowane  
i poszukamy pieniędzy, np. CIS czy ZUM, żebyśmy jak już wydajemy, 
wspieramy te miejsca pracy, to tego typu kosze zamontować. Tylko tam, gdzie 
jest moje zadanie. Ja mogę zaapelować, aby się inni zarządcy dróg do tego 
włączyli. Ale taką mapę na pewno tu, gdzie będzie to zapisane, 
zinwentaryzowane, to myślę, że każdy z nas by obejrzał, bo sam się 
zaciekawiłem po tych waszych interpelacjach, jak to wyjdzie. 
Tablice – również uważam, że na wiosnę odnawiamy i tym razem nie zaszkodzi. 
Ale to znowu przy tych tablicach, przy tych koszach to ten wandalizm się 
włącza. Byśmy mieli na pewno dużo więcej i lepiej, gdybyśmy nie musieli 
dziesiątek tysięcy wydawać na remonty. Ja tylko prosiłbym Biuro Prezydenta, 
żeby przypomnieć kiedyś tekst, materiały – zbieraliśmy, ile wydajemy pieniędzy 
na walkę z wandalizmem. To są bardzo duże pieniądze. W ostatnim numerze 
było. To zachęcam do lektury.  
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Polna – Radwana – blok 37 – to już powtórka. I kosze na ul. Żeromskiego, 
czystość dróg. 
Radny Sajda pyta o rozkłady jazdy – to nie do mnie pytanie.  
Kosze – pani Barbara – dziękuję za to, że ktoś zauważył, że urzędnicy nieźle 
pracują.  
Zbiórka żywności – ok.  
Malinowa – to będziemy się przyglądać, nie mamy zabezpieczonych środków 
na tę ulicę.  
I tyle może, jakbym czegoś nie dopowiedział… 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – to wszystko, panie prezydencie? 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – myślę, że tak. Teraz – to już będzie kolejny 
punkt, według kalendarza mojego. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – tak. Pozostaje tylko przejście, jeżeli już 
pan skończył, odpowiedzi na sprawozdanie. 
 
 
Ad VII/Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta 
Miasta: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – bardzo proszę. 
Prezydent Miasta – J. Wilczyński – jeżeli chodzi o okólnik nr 4/2007, to 
pierwszego nikt nie przystąpił odnośnie konserwacji oznakowania poziomego 
ulic gminnych i ponownie powtórka była 26 marca, drugi raz ogłoszone. Tak to 
wygląda. Mamy już ten tekst? Żebyśmy się nie pogubili. Bo tam było jeszcze 
zapytanie związane z powstaniem ośrodka ruchu drogowego – zostało 
ustawione w dniu wczorajszym. 
Jeżeli chodzi o oświetlenie przy fontannie, wykonane zostało zgodnie  
z opracowaniem i uzgodnioną dokumentacją projektową, że może ono jest takie 
lekko intymne, to może takie były założenia architekta. Dzięki. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Panie Przewodniczący! Czy to 
wszystko, prawda? W związku z tym przechodzimy do spraw różnych. 
 
 
Ad VIII/Sprawy ró żne: 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – proszę, pan Kuszewski się zgłasza, 
potem poprosimy panią Marię Adamczyk, potem pana Włodzimierza Sajdę – 
może w tej kolejności. Bardzo proszę. 
 
Radny M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Chciałbym 
zgłosić formalny wniosek o podjęcie prac nad statutem gminy, w części 
dotyczącej regulaminu obrad Rady Miasta. Otóż, sytuacje, które miały miejsce 
na ostatnich sesjach Rady Miasta, wymagają – według mnie, ale nie tylko jest to 
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moje zdanie – podjęcia pilnych prac nad uporządkowaniem tegoż regulaminu, 
ponieważ spotykamy się z sytuacjami takimi, że i radni, i przewodniczący,  
i prezydent – po pierwsze: są obrażani, są używane sformułowania niezgodne  
z prawdą, że używane są także elementy kampanii wyborczej, polityki, etc.  
W związku z tym, że powinniśmy dbać o demokrację – i z tym się chyba 
wszyscy zgadzamy – granice pomiędzy demokracją a anarchią zaczynają nam 
się wkradać na nasze posiedzenia sesji. Ja rozumiem, że musimy dopuszczać 
głos mieszkańca – i on ma do tego prawo – ale powinniśmy uszczegółowić 
niektóre zapisy tegoż regulaminu obrad, aby była klarowność i przejrzystość  
w jego stosowaniu, w jego realizacji. Reasumując, zgłaszam formalny wniosek 
o podjęcie prac nad statutem gminy, w części dotyczącej regulaminu obrad Rady 
Miasta, a jeżeli zostanie on przyjęty przez Radę, to poprosiłbym niezwłocznie 
Pana Przewodniczącego o ustalenie Komisji Statutowej, która podejmie te 
prace. Dziękuję.  

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Bardzo proszę panią 
Marię Adamczyk, która prosiła o głos w sprawach różnych. Proszę bardzo do 
mikrofonu, sesja jest nagrywana. 

Pani Maria Adamczyk – ponieważ bardzo ogólnikowo usłyszałam odpowiedź 
pana prezydenta odnośnie Malinowej, czas już minął, w związku z tym, panie 
prezydencie, chciałabym wiedzieć… Proszę? 2013 minął rok. Panie 
Prezydencie! A o Malinowej niewiele się wie. W związku z tym mam pytanie, 
kiedy mogę zgłosić się do pana prezydenta o odpowiedź odnośnie, co mam 
mieszkańcom powiedzieć, czy to będzie za rok, czy za pół, czy za miesiąc, czy 
za dwa? Ja mam prośbę o szczególną, ponieważ – no już mówiłam, że ulica jest 
nie do jazdy, prosiłabym bardzo o jak najszybszą decyzję i prośba do pana 
prezydenta, że to zostało w tym roku zrobione. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – bardzo proszę, panie prezydencie. 

Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Przepraszam za ten 
„wtręt”, że co to znaczy, że czas już minął? Szanowni Państwo! Wiecie, że ja 
gospodaruję takimi środkami, jakie mam. Dzisiaj dla mnie – jeżeli 
zaoszczędziliśmy kilkadziesiąt tysięcy na akcji zima – to jak dzisiaj patrzyłem, 
ile mam pilnych zadań, to gdybyśmy z trzech zim zebrali oszczędności, to na 
połowę tych zadań, które już by trzeba zrobić, to nie wystarczy. Dzisiaj są 
pewne problemy płynnościowe, o tym nie będę mówił, ale miejmy tę 
świadomość, że one są, z różnych przyczyn wynikają. Tak, że ja pani dzisiaj nie 
odpowiem. Szanowni Państwo! Ja powiem tak: ja nie jestem populistą, który 
powie, że zrobi, a nie zrobię. Ja dzisiaj wiem jedno: dzisiaj mamy mnóstwo 
różnych priorytetów, na pewno doraźna poprawa wszelkich dróg, ona już idzie. 
Jeszcze ja tylko dodam, że będę chciał zrobić eksperyment, jak tylko znajdę parę 
groszy do zastosowania nowej technologii odnośnie utwardzenia dróg, tych 
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takich bocznych, tych szutrowych czy coś takiego. Zobaczymy, pracujemy nad 
tym z Wydziałem Infrastruktury Komunalnej nad taką pewną ideą i jeżeli coś 
wypali, to państwa zaproszę na prezentację. I chciałbym spróbować, chociaż na 
jednej drodze. Dziękuję. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję. Chciałem się odnieść do 
wniosku pana radnego Macieja Kuszewskiego, zgodnie z trybem, jaki 
przewidują przepisy, tą sprawą się zajmiemy.  
Natomiast proszę teraz pana Włodzimierza Sajdę… 
 
Radny M. Kuszewski – prosiłbym o przegłosowanie tego wniosku formalnego, 
panie przewodniczący, bo to jest wniosek formalny, dzisiaj, teraz. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dobrze. Proszę zabrać głos. 
 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
Panie Prezydencie! Ja chciałem złożyć interpelację, nie złożyłem w tym, to teraz 
i takie też zarazem zapytanie, chodzi mi o przychodnię sportową, żeby na 
terenie miasta, naszego miasta, była przychodnia sportowa. Bo zawodnicy… 
Była, ale nie ma. I Starachowice nie chcą zawodników naszych i sportowców 
przyjmować w ogóle i są ludzie – lekarze, którzy tą przychodnię by prowadzili, 
to jest ok. 400 zawodników. I bardzo bym prosił, żeby się pan do tego odniósł 
naprawdę.  
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Pozwolę sobie 
odpowiedzieć od razu. Ja wraz z moim ówczesnym zastępcą – Piotrem 
Kopańskim – doprowadziliśmy do tego, że powstała taka przychodnia. 
Chodziliśmy za tym dwa lata, po dwóch latach – po jednym kontrakcie – 
kontrakt został zabrany, to są pewne działania rynkowe, na które ja jako 
prezydent nie mam wpływu, a ja bym chciał, żeby tak było. Tylko ani nie jestem 
lekarzem – i lepiej, żebym nie był, lepiej nie, jak złym, to lepiej nie być w ogóle 
– ja powiem tak, lepiej być dobrym magistrem w tym, co się robi. Powiem tak: 
ja nie wiem, bo to fajnie rzucić hasło „starałem się” – jak rozmawiać  
z Narodowym Funduszem, żeby utrzymać? Ja nie wiem, jaka była ocena, co 
było przyczyną, że zamknięto tę przychodnię. Bo różnie to bywa. A nigdy nikt 
nas nie poinformuje, że przychodnia została, bo nie realizowała zadania, bo 
może coś było nie tak itd. To są tylko sugestie z mojej strony tak, że mogło tak 
być, a nie musiało. A może było wszystko ok, tylko ktoś inny był lepszy,  
a pieniędzy za mało? To są rzeczy, które są poza nami. Ja powiem tak: 
chciałbym, żeby tak było, ale to nie ja jako samorząd gminny, czy państwo jako 
rada gminy, tylko prywatne podmioty walczą o kontrakty. I oni muszą walczyć. 
Tak to poukładaliśmy sobie w tym kraju i niech tak zostanie. Dziękuję. 
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Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Proszę państwa, padł 
wniosek, przejrzałem…. Zaraz, chwileczkę, chcę jedną sprawę doprowadzić do 
końca. Więc dobrze, pan radny Mrugała. Pan radny Edward Kunat. Proszę 
państwa, tu się zrobił taki galimatias, chciałem dokończyć sprawę, która się 
zaczęła, której nie dokończyliśmy, zgodnie z przepisami mamy prawo ją 
głosować.  
W związku z tym proszę, pan radny Edward Kunat, pan radny Piotr Mrugała  
i pan radny Rożnowski, proszę bardzo. 
 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! O ile pan prezydent 
odniósł się do tej sprawy Świętego Krzyża, to już wiemy o tym. Natomiast jakie 
są działania i jakie pan przewodniczący uważa, że powinniśmy zrobić, czy 
ewentualnie jeżeli pan nie ma na ten temat zdania lub podobne jak pan 
prezydent, to ja w tej chwili pytam wysoką radę – jak państwo uważacie tę 
sprawę rozwiązać? Bo mój klub jednak taką składkę dokona, jeżeli chcecie 
państwo, to za podpisem i tak dalej na następne spotkanie sesji Rady Miasta 
byśmy to zrealizowali. To znaczy, deklaracja – jeśli ktoś chce jakąkolwiek 
kwotę i oczywiście z podpisem, później z tym się rozliczymy, jak przekażemy te 
pieniądze Ojcu Zygfrydowi Wiecha, Ojciec Zygfryd Wiecha. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – ja chciałem panu radnemu Edwardowi 
Kunatowi udzielić w tej sprawie odpowiedzi na początku, ale akurat pana nie 
było, czekałem na koniec, żeby zabrać głos i wypowiedzieć się w tej sprawie. 
Bardzo proszę pana radnego Piotra Mrugałę. 
 
Radny P. Mrugała – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Chciałem się 
odnieść do propozycji radnego Kuszewskiego odnośnie prac nad zmianami  
w regulaminie pracy Rady Miasta. Ja chciałbym, aby radny sprecyzował, jakie 
są tam błędy, bo moim zdaniem regulamin jest dobry, argumentacja, jaką się 
posłużył, jakoby radni na posiedzeniu sesji byli znieważani, czy posługiwano się 
nieprawdą – no mają możliwości prawne z powództwa cywilnego wnieść 
sprawę do sądu i osoba, która dopuściła się czynów karanych zostanie ukarana.  
A zmiany w regulaminie, których tutaj nie wskazał konkretnie, o jakie chodzi, 
nie są w stanie zapobiec anarchii, której ja szczerze powiedziawszy, nie 
zauważyłem, bo pan przewodniczący w miarę sprawnie przeprowadza sesję 
Rady Miasta nadzorując przestrzeganie przepisów. Krótko, reasumując: jakie 
zmiany radny Kuszewski chciałby wprowadzić w regulaminie, nad którym 
mielibyśmy pracować? Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo panu radnemu, bardzo 
proszę – pan radny Henryk Rożnowski. Po kolei może, sekundeczkę. Proszę, 
tylko sprawnie. 
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Radny H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Ja chciałem 
się odnieść jeszcze do tej propozycji oznakowania ulic. Powiedział pan, że 
przetarg tam 23 marca został ogłoszony i na razie nie ma chętnych. Wydaje mi 
się, że trzeba te działania zintensyfikować, bo samo oznakowanie placu 
manewrowego Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego to jest połowa 
roboty, bo kursanci będą zdawać na terenie miasta, nie tylko na placu. Tak, że 
wydaje mi się, że tutaj należałoby się pospieszyć z tymi działaniami tak, żeby 
miasto przynajmniej na te święta majowe było odświeżone, nie dopiero na  
22 lipca, dziękuję.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – proszę, pan radny Kuszewski… 
 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – ja chciałem ad vocem panu radnemu 
Rożnowskiemu. Wszystko, co uzgodniliśmy z WORD-em, jest poprawione tam, 
gdzie będą egzaminowani ci kierowcy przyszli. W pierwszej kolejności, ale 
szanowni państwo, żeby malować „zebry” itd., to zobaczcie, jaka musi być 
temperatura na dworze. To nie może być, jak jest -5 itd. Robimy to wszystko, 
jesteśmy nie pierwszy rok, wszyscy tu pracujemy, mamy jakieś doświadczenie. 
Odrobinę spokoju, staramy się, żeby na święta wielkanocne było wszystko na 
„tip – top”. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Pan radny Kuszewski. 
 
Radny M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Uważam, że 
Komisja powinna się pochylić nad trybem udzielania głosu osobom, które są 
gośćmi na sesji i co do trybu zabierania głosu na obradach, na naszych 
posiedzeniach sesji Rady Miasta. Proszę państwa, to, co wspomniał pan 
prezydent ostatnio na sesji, przy wizycie delegacji z zewnątrz, otóż, zbliża nam 
się gorący okres kampanii wyborczej, w związku z tym uważam, że są pewne 
nieścisłości w tymże regulaminie, nad którym ta komisja powinna się pochylić.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo panu radnemu, czy są 
jeszcze jakieś uwagi zapytania w tej kwestii? Szanowni Państwo Radni! Padł 
wniosek i zgodnie z regulaminem musimy go przegłosować, czy przyjmujemy, 
czy go nie przyjmujemy? Natomiast co do samej treści, proszę państwa, ja nie 
chcę tu opowiadać historii, ale swego czasu był regulamin, które precyzował 
tego typu zachowanie i zapisy, został zmieniony. Krótko mówiąc: rozumiem  
z tego – wypowiedzi pana radnego Kuszewskiego – że chodzi o to, aby radni 
swoim głosem dopuszczali osoby z zewnątrz do zabierania głosu na sesji, jeżeli 
zachodzi taka okoliczność.  
Więc ja może bym poprosił o opinię radcy prawnego, żebym wiedział, jak dalej 
postąpić: czy mamy głosować i możemy, czy też nie możemy?  
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Radca Prawny UM – Zdzisław Niedziela – Panie Przewodniczący! Wysoka 
Rado! Problem jest złożony, wymaga głębszego pochylenia, to musi być 
powołana Komisja Statutowa, która dopiero podejmie pracę nad tym tematem. 
Bo tu w tej chwili jest bardzo ogólnikowo mówione. Są pewne zapisy  
w dotychczasowym statucie, które regulują te kwestie, bo udzielanie głosu 
osobom z zewnątrz też. 
Ja powiedziałem, że ten wniosek to jest wniosek jak każdy inny wniosek, 
uważam, że nie musi być głosowany, bo prace nad zmianą statutu podejmuje 
komisja – to wynika właśnie ze statutu. Komisja powołana przez Radę Miasta. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – czyli stąd wnioskuję, że na najbliższej 
sesji przedstawimy projekt o powołaniu Komisji Statutowej, która odpowiednie 
regulacje do statutu wniesie lub nie wniesie? Czy tak należy to rozumieć?  
Dziękuję bardzo. Jeszcze w sprawach różnych głos zabiera pan 
wiceprzewodniczący Kacuga. 
 
Wiceprzewodniczący RM - W. Kacuga – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Rozpoczęła się rzeczywiście akcja sprzątania miasta i zaczyna się 
– tak, jak ja to obserwuję po osiedlach – że jest pewien problem, bo jest dużo 
samochodów garażowanych na drogach i sprzątający mają utrudnione prace, 
żeby to dobrze posprzątać, żeby to ładnie wyglądało. I mój tu apel do 
mieszkańców, do pana prezydenta, do służb, żeby jakoś tym tematem się zająć, 
żeby na ten okres tych samochodów na ulicach żeby było mniej, albo żeby ci 
ludzie nie parkowali, mieszkańcy naszego Ostrowca, dziękuję. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Ja jeszcze jestem 
winien radnemu Edwardowi Kunatowi…. Potem poproszę pana Stanisława 
Choinkę.  
Panie radny! Pismo przyszło, rzeczywiście dosyć dawno, i ze strony formalnej 
prezydent się wypowiedział, że gmina jako taka – i to nie jest, że tak powiem – 
mój obszar wpływów – natomiast ja wszystkich państwa radnych 
powiadomiłem o tym, w tej intencji, że każdy zadeklaruje z własnej kieszeni – 
dla jasności sprawy – składkę złożyć i upoważnimy kogoś z radnych, z państwa, 
do przekazania dalej tej składki. Jeżeli pan radny Kunat podjął ten temat, bo 
sprawa została trochę zaniechana, nikt nie odezwał się w tej sprawie, gdyby pan 
– mówię to już poza formalną sprawą sesji – podjął się tego typu zbiórki, to 
państwo radni mają do wiadomości to, że pan radny Edward Kunat taką zbiórkę 
prowadzi i w naszym imieniu pieniądze w odpowiednie miejsce przekaże. Panie 
Edziu, jak pan ściągnie… 
Bardzo proszę, pan radny Choinka zapisuje się tutaj do głosu. 
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Radny St. Choinka – Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Szanowni 
Państwo! Chciałem przypomnieć, że Komisja Rewizyjna obraduje zaraz po sesji  
w sali nr 2, dziękuję. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Pan prezydent jeszcze. 
 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  
W związku z tym, że spotykamy się ostatni raz przed świętami wielkanocnymi 
pozwólcie państwo, że w imieniu swoim i mojego otoczenia, 
współpracowników, jak i wszystkich urzędników Urzędu Miasta, będę chciał 
złożyć na państwa ręce życzenia zdrowych, pogodnych Świąt Wielkiej Nocy  
i mokrego Dyngusa. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękujemy bardzo.  
 
Radny Z. Duda – Można? To nie jest tak, że my jako radni nie pamiętaliśmy  
o złożeniu życzeń, ale ze względu na to, że pan prezydent mówił, że nie będzie 
już kandydował i to są właściwie ostatnie życzenia pana prezydenta przy 
świętach wielkanocnych, dlatego poczekaliśmy, aż pan złoży życzenia. 
Ale ja również w imieniu Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” chciałem 
wszystkim życzyć wszystkiego najlepszego. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Ja natomiast nie 
składałem życzeń wiedząc, że pan prezydent wyciągnie zanadrza jakąś 
nadzwyczajną sesję przed świętami, w związku z tym, żeby nie uprzedzać – 
stało się, jak się stało – przyjmujemy i przyłączamy się serdecznie do tych 
życzeń. Szanowni Państwo! Jeszcze ostatnie słowo chciałem rzec: tak, jak 
powiedział pan radca prawny, na następnej sesji zaproponujemy – po zebraniu 
się przewodniczących klubów – Komisję Statutową i myślę, że to państwo radni 
będą na następnej sesji będą debatowali. 
Jeżeli nie ma więcej uwag, zapytań, głosów, to zamykam LIV sesję Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 
Sesja Rady Miasta zakończyła się o godz. 13.45.  
 
Protokołowały:      Przewodniczył: 
 
mgr Marta Kamińska    Przewodniczący Rady Miasta 
mgr Eliza Kaniewska    mgr Janusz Wojciech Kotasiak 
mgr Anna Krakowiak 
 
 


